
Indkaldelse til 22. møde i IVK´s uddannelsesråd 
 

Torsdag 19. maj 2016 kl. 15.00 - 18.00 
 i lokale A1-04 på Slagelse Campus  

Sdr. Stationsvej 28 i Slagelse    
 

 
 
Dagsorden: 
 
1. Velkommen og præsentationsrunde 
 
2. Censorformandskabets kritik af kvaliteten på IVK-uddannelserne 

Censorformandskabet for IVK-uddannelsernes censorkorps skrev i november 2015 til uddannel-
ses- og forskningsministeren med en alvorlig bekymring for uddannelsernes kvalitet. Censor-
formandskabet skrev bl.a.; 
”Censorformandskabet oplever, dels fra egne erfaringer som censorer gennem mange år, dels 
som modtager af mange censorers indberetninger, at der er tegn på, at de videregående uddan-
nelsers kvalitet over en årrække har været faldende, og at de krav, der stilles til de studerende, er 
mindre end tidligere. Omfanget af pensum er faldet, og der er tegn på inflation i karaktergivnin-
gen, så der gives relativt højere karakterer for en relativt mindre krævende præstation som følge 
af et væsentligt reduceret pensum. Som eksempel kan også nævnes de studerendes faldende 
sprogniveau, såvel på dansk som på fremmedsprog, en iagttagelse, som er gjort af mange censo-
rer.” 
 
Vi vil drøfte censorformandskabets kritik og vil til denne del af mødet have censorformand Ivan 
Sørensen med på skype fra Luxembourg.   
 
Bilag: 
- Censorformandskabets årsrapport 2014-15 
- Censorformandskabets henvendelse til ministeren om uddannelseskvalitet 
 

3. Nye udfordringer i Slagelse 
Udviklingen det seneste år har gjort, at fremtiden for Slagelse Campus ikke ser nær så lys ud, 
som den gjorde. Først medførte dimensioneringen, at vi ikke vil kunne etablere den ellers plan-
lagte IVK-kandidatuddannelse i Slagelse. Nedskæringerne på Samfundsvidenskab har medført 
en række fyringer, samt at Samfundsvidenskab vil nedlægge deres kandidatudbud i Slagelse, 
hvorefter Slagelse står til at blive en ren bachelorcampus.  
 
Astrid Jensen vil redegøre for Slagelses udfordringer og vil lægge op til en debat, hvor vi efter-
lyser gode bud på, hvad vi kan gøre for at sikre en fortsat udvikling af Slagelse Campus. Vil der 
fx være muligheder i at satse på masterområdet? 
 



 
4. Hvad vægter aftagerne mest hos kandidaterne, når de ansætter? 

På rektors seneste studieledermøde udspandt der sig en diskussion om, hvad aftagerne vægter 
mest, når de ansætter vores kandidater. Politikerne har besluttet, at den vigtigste politiske priori-
tering i øjeblikket er hurtigere gennemførelsestid, men er det også aftagernes prioritering? Og er 
normeret studietid vigtigere end karaktererne? 
 
På baggrund af en kort orientering om den seneste udvikling på studiefremdriftsområdet vil vi 
lægge op til en diskussion om, hvad aftagerne vægter mest, når de skal ansætte vores kandidater.   
 

5. Omlægning af cand. ling. merc. til cand. IT 
Der vil være en kort orientering om og drøftelse af en planlagt omlægning af cand. ling. merc. 
uddannelsen i Jylland til en cand IT. 

 
6. Opsamling fra sidste møde og sidste nyt fra IVK-uddannelserne i Kolding, Odense, Slagel-

se og Sønderborg 
 

7. Eventuelt 
 

8. Fastlæggelse af næste møde, som skal finde sted i Odense i november 2016 
 
 

Uddannelsesrådsmødet slutter som sædvanlig med servering af aftensmad. 
 
 
 

Med venlig hilsen 
Flemming Smedegaard 

Studieleder for IVK i Odense og Slagelse 
 
 
 
 
 


